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یــادداشـــت
اعتماد ، صداقت و شفافیت

کــوتــــاه

 جامعه امروز با مشکلات مختلفی مواجهه است اما به نظر 
می رسد که در شرایط فعلی آنچه باعث بروز برخی اتفاقات 
و ناآرامی ها شده  مسئله اعتماد عمومی است. گرچه شاید 
عده ای معتقد باشند که اعتماد عمومی وجود دارد ولی 
واقعیت این است که مردم نمی گویند که برخی مسئولان 
سخنان ناراست بیان می کنند بلکه مساله این است که این 
سخنان برای  برخی چندان باورپذیر نیست. لذا اگر که دولت 
می خواهد که این اعتماد عمومی به نحو واقعی برقرار باشد 
باید همه چیز را شفاف با مردم در میان بگذارند. صداوسیما 
باید واقعیت همه مسائل را به جامعه منعکس کند. در دولت 
قبلی زمانی که آقای روحانی رئیس جمهور وقت در مجلس 
مورد هتک قرار گرفت و سپس بر سرجای خود باقی ماند 
و حکم عدم کفایت به وی داده نشد و تا روز آخر دولت به 
فعالیت پرداخت مردم می گویند که این اختلافات چندان 
واقعی نیست چرا با وجود این اختلافات و بعضا توهین ها 
وقتی هیچ تغییری ایجاد نمی شود. باید صادقانه و شفاف با 
مردم برخورد داشت. صدا وسیما نمی تواند به طور یک طرفه 
برخورد کند و باید همه حرف ها را بزند و اخبار مختلف مورد 
توجه قرار بگیرد. نباید یک طرفه به قاضی رفت و قضاوت های 
یک طرفه انجام داد. اینکه طرفداران دولت حمایت می آیند 
و شعارهایی می دهند بدین معنا نیست که آنها متوجه قضایا 
نیستند و اعتراضی نسبت به شرایط فعلی در حوزه های 
مختلف مخصوصا شرایط اقتصادی و معیشتی ندارند. بلکه 
اینها هم از مسائل باخبرند. بنابراین شفافیت و حق گویی و 
صداقت باید باشد تا اعتماد عمومی ترمیم شود. مسئولان 
باید متوجه شوند که باید روش خود را تغییر دهند. البته نه 
بابت این حوادث و اتفاقات اخیر و... به لحاظ کلی  مسئولان 
هر قدر با جامعه صادق تر و شفاف تر باشد نتیجه  مطلوب تری 

خواهد گرفت. 

دیدگــــاه
 انتخابات لغزنده آمریکا 

آنچه در انتخابات آمریکا در همه زمان ها باید مورد توجه قرار 
گیرد؛ لغزندگی پیش بینی در مورد انتخابات ایالات متحده 
آمریکاست. شاید هیچ کشوری در دنیا از منظر لغزندگی آرای 
عمومی در روزهای پایانی منتهی به انتخابات در دنیا به ایران 
نزدیکتر از ایالات متحده آمریکا نباشد. تجربه زیسته شده 
بسیاری در ایران در باب انتخابات به واسطه فرآیند حاکم بر 
انتخابات بر ایران و ویژگی های اساسی ناشی از روند موجود و 
تجربه های انجام یافته، نشان می دهد تا روزهای پایانی انتخابات 
نمی توان به پیش بینی آرای انتخاباتی پرداخت. گرچه در 
انتخاب های اخیر در ایران به دلایلی این موضوع تا حدودی از 
متن به حاشیه رفته است اما در اواخر دهه 60 و بعد از انتخاب 
... هاشمی رفسنجانی به ریاست جمهوری و انتخابات  آیت ا
گوناگون در این برهه تا انتخابات حسن روحانی تا حدودی این 
لغزندگی در جامعه ملی ایران قابل مشاهده بود اما در انتخابات 
ایالات متحده آمریکا همواره این لغزندگی وجود داشته است. 
از این رو پیش بینی انتخابات در آمریکا بسیار سخت به نظر 
می رسد. برعکس در کشورهای اروپایی اساسا می توان 3 ماه 
قبل از برگزاری انتخابات تا حدودی قابل اطمینان به پیش بینی 
نتایج انتخاباتی روی آورد. اگر چه اکنون نیز در اروپا به واسطه 
تغییر و تحولات پرشتاب این لغزندگی درحال گسترش است. 
با توجه به این معانی به نظر می رسد به رغم پیش بینی های 
اولیه در 12ماه گذشته در پیروزی جمهوریخواهان در کنگره 
ایالات متحده آمریکا، اکنون شاهد یک فضای رقابتی شدید 
میان جمهوریخواهان و دموکرات ها در انتخابات کنگره ایالات 
متحده آمریکا خواهیم بود. اکنون وضعیتی که مشاهده می کنیم 
آن است که پیروزی قابل اتکای جمهوریخواهان در ماه ها و 
هفته های گذشته با تردیدهایی روبه رو شده است اما این تردید ها 
آن اندازه نیست که جمهوریخواهان در این زمینه تا حدود 
زیادی از متن به حاشیه بروند. لذا امیدهایی وجود دارد که نشان 
می دهد می توان در این ارتباط این آینده پژوهی پیش بینانه را 
داشت که جمهوریخواهان خواهند توانست اکثریت لرزانی را 
مانند دموکرات ها در وضعیت کنونی کنگره آمریکا به دست 
آورند و این پیش بینی نزدیک تر به واقعیت های موجودی است 
که هم اکنون دیده می شود. با توجه به اینکه کمتر از یک ماه به 
انتخابات آینده کنگره آمریکا مانده است و با عنایت به این نکته 
که روزهای پایانی مهم قلمداد می شود، اگر دولت بایدن بتواند به 
موفقیت هایی در زمینه های گوناگون به ویژه در عرصه سیاست 
داخلی و یا به یک شگفت معنادار در عرصه سیاست خارجی 
دست یابد، احتمال آن وجود دارد که این فضای رقابتی به نفع 

دموکرات ها بیش از گذشته حرکت کند. 

ویــــژه
پیگیری بیمه آمران به معروف و ناهیان از منکر

سخنگوی ستاد امر به معروف و نهی از منکر کشور از پیگیری 
بیمه آمران به معروف و ناهیان از منکر خبر داد.  حجت الاسلام 
سیدعلی خان محمدی با اعلام این خبر گفت: در نشست چندی 
قبل رئیس و مدیران ستاد امر به معروف و نهی از منکر با وزیر امور 
اقتصاد و دارایی و مدیران صنعت بیمه کشور با پیشنهاد دکتر 
هاشمی گلپایگانی دبیر ستاد و موافقت دکتر خاندوزی وزیر امور 
اقتصاد و دارایی مقرر شد تا نحوه بیمه آمران به معروف و ناهیان از 
منکر کارشناسی و راهکارهای اجرای آن توسط شرکت های بیمه 
بررسی شود. وی با بیان اینکه امروز آمران به معروف و ناهیان از 
منکر در جمهوری اسلامی کم پناه هستند، تاکید کرد: حمایت 
از این افراد بسیار مهم است چون حاکمیت باید پناهگاه آمر به 

معروف و ناهی از منکر باشد. 

  آرمان ملی: رئیس جمهور در مراسم آغاز 
سال تحصیلی جدید دانشگاه ها که با حضور 
پرشور دانشجویان همراه بود، دانشگاه ها و 
مراکز علمی کشور را اتاق اندیشه ورزی دولت 
دانست و گفت: اندیشه ورزی دانشگاه ها برای 
یافتن راهکارهای مسائل جامعه همواره مورد 
توجه دولت خواهد بود. آیت ا... سید ابراهیم 
رئیسی که صبح دیروز برای آغاز سال تحصیلی 
-1۴02 1۴01 دانشگاه ها، موسسات و مراکز 
آموزش عالی سراسر کشور در دانشگاه الزهرا)س( 
حضور یافت با اشاره به اینکه امروز قریب به 60 
درصد از دانشجویان کشور را دانشجویان دختر 
تشکیل می دهند، برخورداری توأمان از روحیه 
تحقیق و پژوهش با علم و بردباری دختران 
دانشجو را در این زمینه موثر دانست و افزود: در 
سال های پس از پیروزی انقلاب اسلامی زنان 
زیادی در عرصه های دانشگاهی کشور خوش 
درخشیده و حتی توانسته اند توانایی های خود را 
در عرصه های جهانی نیز به رخ جهانیان بکشند. 
رئیسی تصریح کرد: وقتی یک بانوی فرهیخته 
ایرانی در سطح جهانی دستاورد علمی مهمی 
را ارائه می کند، بر سکویی قرار می گیرد، پرچم 
جمهوری اسلامی برافراشته و سرود ملی ایران 
نواخته می شود، این برای کشور قدرت می آفریند. 

وی با بیان اینکه علم و دانش از مؤلفه های مهم 
قدرت و توانایی هستند، اظهار داشت: امروز 
کشور با همت اساتید و دانشجویان به سطوح 
بالایی از قدرت و توانایی دست یافته است. در 
حالی که روزگاری در این کشور نیازمند واردات 
سیم خاردار بودیم و همان را نیز از ما دریغ 
می کردند، امروز در زمینه های مختلف علمی 
و صنعتی با وجود گسترده ترین تحریم ها به 
پیشرفت های خیره کننده ای دست یافته ایم و به 
مدد الهی این مسیر همچنان ادامه خواهد داشت. 
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با 
تبریک به دانشجویان تازه وارد تصریح کرد: شما 
همه همت و تلاش خود را وقف تحقیق و پژوهش 
کنید، دولت نیز همه تلاش خود را برای تمهید 
لوازم و امکانات لازم برای شما به کار خواهد 
گرفت. رئیسی رفع دغدغه اشتغال برای دختران 
و پسران دانشجو را از تکالیف دولت دانست و بیان 
کرد: دولت دانشگاه را اتاق اندیشه ورزی خود 
می داند و انتظار دارد دانشگاه ها و مراکز علمی با 
اندیشه ها و ابتکارات نو به یاری دولت بشتابد. وی 
در ادامه سخنان خود با اشاره به رد پای دشمن 
در اغتشاشات اخیر اظهار داشت: دشمن تصور 
می کرد که می تواند در ظرف دانشگاه امیال 
خود را دنبال کند، غافل از اینکه دانشجویان و 

اساتید ما بیدار بوده و اجازه تحقق خیال های 
باطل دشمن را نخواهند داد و حتماً در عرصه 
علم و دانش نیز مانند دیگر عرصه ها دشمن را 
ناکام خواهند گذاشت. رئیسی با تبیین منطق 
دولت در مذاکرات رفع تحریم و تلاش دشمن 
برای تحمیل شروط خود به ایران عنوان کرد:  از 
ابتدا اعلام کردیم میز مذاکره را ترک نخواهیم 
کرد، اما به مذاکرات عزتمندانه پایبند خواهیم 
بود و امروز منطق جمهوری اسلامی ایران در 
دنیا مورد پذیرش است. رئیس جمهور همچنین 
در آیین شکرانه تحقق 300 هزار اشتغال در 
روستا و بهره برداری از 12 هزار طرح اقتصادی 
و زیرساختی روستایی، ضمن تقدیر از اقدامات 
عظیم و ارزشمند انجام شده در توسعه اقتصاد 
روستایی گفت: این اقدامات از جمله احداث 
2۵00 کیلومتر راه و بهره برداری از 11۷ هزار 
واحد مسکونی روستایی، سرمایه ای بزرگ برای 
کشور و پشتوانه مهمی برای اقدامات دولت در 
آینده خواهد بود. آیت ا... رئیسی افزود: با وجود 
اینکه امروز در روستاها آب، برق، مدرسه و خانه 
بهداشت فراهم شده اما همچنان شاهد مهاجرت 
روستانشینان هستیم چرا که اقتصاد روستایی 
را به صرفه نمی بینند. وی هدف گذاری شعار 
»روستای مولد دانش پایه« را راه حل این مشکل 
دانست. رئیس جمهور تنوع قومی در کشور را 
یک فرصت و نقطه قوت برای جمهوری اسلامی 
در جهت پیشرفت و توسعه اقتصاد مقاومتی 
دانست و اظهار کرد: دشمن وقتی می بیند با 
وجود همه تحریم ها امروز 300 هزار شغل و 12 
هزار طرح فقط در روستاها ایجاد و راه اندازی شده 
و صنایع تولیدی غیرفعال یا نیمه فعال به چرخه 
تولید بازگشته اند، به فکر توطئه علیه کشور 
می افتد. دکتر رئیسی بر حمایت از شرکت های 
دانش بنیان به ویژه در زمینه تقویت و ارتقای 
سطح تولید در روستاها و نیز کارآمدسازی نظام 

اداری کشور تأکید کرد.  

سیدمصطفی هاشمی طبا
فعال سیاسی

 

  رابطه با مردم،
 رابطه پدر و فرزندی باشد

آیت ا... علوی بروجردی گفت: 
.. و  . آقا امام عسکری صلوات ا
سلامه علیه حق بزرگی به گردن 
ما دارند. معلم بزرگی برای ما 
با همه،  بگیریم  یاد  هستند. 
حتی آن هایی که کج رفتند، 
منحرف  که  آن هایی  حتی 
شدند، رهایشان نکنیم. بار ها 
گفته ام که ما برای همه این ها 
پدر هستیم. این ها بچه های ما 
هستند. علوی است؟ منحرف 
است؟ بسیار خوب! بچه های ما 
هستند یا نیستند؟ چرا رابطه 
پدری را تغییر بدهیم به رابطه 
قدرت؟ توجه داشته باشید! 
من واقعاً در خصوص حوادثی 
که واقع می شود ناراحتم، دلم 
می سوزد. اما مساله این است 
که این طور نیست که هم مردم 
بی دین باشند، این طور نیست 
که هم مردم در مقابل با دین 

باشند. 

 خواص در جریان مسائل 
پشت پرده اتفاقات اخیر 

نیستند

مجلس  در  تهران  نماینده 
گفت: شاهدیم برخی چهره هایی 
که در گذشته سوابق انقلابی 
داشته اند به نیروهای نظامی و 
امنیتی هجمه وارد می کنند؛ 
به دلیل اینکه این افراد در جریان 
آشوب های  پشت پرده  مسائل 
اسماعیل  نیستند.  اخیر 
کوثری افزود: ماموران امنیتی 
و انتظامی مسئولیت و تکلیف 
دارند تا امنیت کشور تضمین 
شود، اگر مسئولان امنیتی به 
دارند  برعهده  که  وظیفه ای 
به درستی عمل نکنند باید مقابل 
فرماندهان خود و مردمی که از 
سوی آشوبگران مورد تعرض و 
تعدی قرار می گیرند، پاسخگو 
باشند. بنابراین مسئولان انتظامی 
و امنیتی اکنون در حال انجام 
وظیفه ذاتی خود هستند و برخی 
تلاش ها برای تضعیف ماموران 
عمل کننده ناشی از عملکرد موفق 
این نیروها در برخورد با آشوبگران 
امنیت  و  نظم  است. حافظان 
کشور با نهایت »خویشتنداری« 
با آشوبگران عمدتا فریب خورده 

برخورد کرده اند.

 حضور رئیس جمهمور در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه الزهرا)س( 

 دانشجویان و اساتید ما
 اجازه تحقق خیال های باطل دشمن را نخواهند داد

  تسلیت مقام معظم رهبری
 در پی درگذشت سید رضا موید

حضرت آیت ا... خامنه ای در پیامی درگذشت 
شاعر آیینی با اخلاص آقای سید رضا موید را 
تسلیت گفتند. متن پیام رهبر انقلاب اسلامی 
... الرحمن الرحیم  به این شرح است: بسم ا
درگذشت شاعر آیینی با اخلاص جناب آقای 
سیدرضا موید رحمةا... علیه را به فرزندان 
و خاندان گرامی ایشان و به جامعه  ادبی 
خراسان تسلیت عرض می کنم. شعر روان و 
دلنشین این هنرمند مومن که غالباً در خدمت 
معارف و ارزش های دینی است یادگار ارزنده  
او در اینجا و ذخیره  گرانبهای او برای نشأه  
اخروی است ان شاءا.... خداوند او را با شهیدان 
محشور فرماید که همواره محافل یاد آنان را با 

سروده های خود رونق  می بخشید. 
سیّد علی خامنه ای۱۶ مهرماه ۱۴۰۱

 عذرخواهی 
رئیس دانشگاه شریف

دیدار  شریف،  صنعتی  دانشگاه  رئیس 
رئیس جمهوری با مسئولان این دانشگاه درباره 
اتفاقات اخیر را تشریح کرد. رسول جلیلی با 
اشاره به اهمیت و حرمت دانشگاه و محیط علم 
و آرمان خواهی، تأکید کرد هیچ شخصی مجاز 
به شکستن حرمت این فضای مقدس نیست و 
ضمن اشاره به اینکه شریف از نماد های علم 
و پیشرفت کشور است، گفت نباید اجازه داد 
قداست علمی و اخلاقی و اعتبار و خوش نامی 
جامعه نخبگی این دانشگاه با برخی رفتار های 
تحمیلی از بیرون دانشگاه مخدوش شود. وی 
افزود: من به عنوان رئیس دانشگاه خود را 
موظف می دانم مطالبات بحق خانواده شریف 
را پیگیری کرده و از دانشجویان و استادانی که 
مورد برخورد قرار گرفتند یا دچار آسیب روحی 
شدند، عذرخواهی و دلجویی کنیم و راه را بر 

تکرار چنین وقایعی ببندیم. 

شکایت وزارت امور خارجه و 
 قوه قضائیه از 

»ایران اینترنشنال«
یک عضو هیات رئیسه کمیسیون حقوقی و 
قضائی مجلس بر لزوم پیگیری حقوقی اقدامات 
شبکه تلویزیونی ایران اینترنشنال از طریق 
اداره ارتباطات بریتانیا )آفکام( به عنوان کشور 
میزبان این شبکه تلویزیونی توسط وزارت 
امور خارجه و قوه قضائیه تاکید کرد و گفت: 
گردانندگان شبکه های تلویزیونی فارسی زبان 
خارج نشین نباید احساس کنند که می توانند 
به راحتی به اغتشاش و تخریب و براندازی 
فراخوان دهند. محمدتقی نقدعلی در گفت وگو 
با ایسنا با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت های 
برون مرزی جهت دفع شر و پیگیری حقوق 
ملت ایران، گفت: یکی از عرصه هایی که باید 
بیش از گذشته در جهت پیگیری حقوق ملت 
ایران پیگیری کنیم، استفاده از ظرفیت های 
بین المللی یا برون مرزی برای پیگیری حقوق 
یا دفع شروری که برای ملت ایران حاصل 
می شود یا اقداماتی که علیه تمامیت ارضی و 

امنیت ملی ما ایجاد می کنند، است. 

 واکنش ایران 
به تحرکات جیک سالیوان

سفارت کشورمان در ایرلند در صفحه 
توییتر خود نوشت: حمایت تحریک آمیز از 
عوامل بدنام شورش، خشونت و ترور در ایران 
توسط یک مقام دولتی خارجی، ظالمانه است. 
نگرانی او )سالیوان( برای »عدالت« حتی 
بیشتر وحشیانه تر است، زیرا او مستقیماً درگیر 
تحریم های غیرانسانی علیه مردم ایران است؛ 
میلیون ها زن و کودک. جیک سالیوان مشاور 
امنیت ملی کاخ سفید اخیرا در یک کنفرانس 
خبری به سوالاتی پیرامون فوت مهسا امینی 
و واکنش ها نسبت به آن و اینکه آیا واشنگتن 
قصد اعمال تحریم های بیشتری علیه ایران 
در این رابطه را دارد؟ پاسخ داد. بنابر گزارش 
وب سایت کاخ سفید، سالیوان همچون سایر 
مقامات آمریکایی در اظهارات خود به مداخله 
در امور داخلی ایران پرداخت و تاکید کرد که 
ایالات متحده از ناآرامی ها در ایران حمایت 
می کند. وی افزود: ما همچنان در کنار آنها 

می ایستیم -  نه فقط در حرف، بلکه در عمل. 

ارائه گزارش نهایی پرونده 
»مهسا امینی« به صحن مجلس 

سخنگوی کمیسیون امورداخلی کشور و 
شوراها از جمع بندی نهایی گزارش پرونده 
هفته  این  نشست  در  امینی  مهسا  فوت 
کمیسیون و ارائه آن به صحن مجلس جهت 
قرائت در اولین فرصت خبر داد. علی حدادی 
درباره آخرین وضعیت پیگیری پرونده مهسا 
امینی در مجلس، بیان کرد: باتوجه به ارائه یک 
نسخه از گزارش پزشکی قانونی در خصوص 
پرونده فوت مهسا امینی به مجلس، در این 
هفته کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها 
جمع بندی نهایی را در خصوص ابعاد این 
پرونده انجام خواهد داد. وی در ادامه اظهار 
کرد: در این هفته گزارش نهایی کمیسیون 
در خصوص ابعاد این پرونده به هیات رئیسه 
مجلس ارائه خواهد شد و با توجه به اهمیت این 
موضوع انتظار می رود با اولویت و در اسرع وقت 
گزارش کمیسیون در دستورکار صحن مجلس 

قرار گیرد. 

مهدی مطهرنیا  
کارشناس روابط بین الملل

آرامش نسبی وجود دارد

 استاندار تهران گفت: ممکن 
است تک حرکت هایی رخ دهد 
اما آرامش نسبی وجود دارد و 
دشمنان درگیری های مجازی را 
در بی بی سی و سایر شبکه های 
جیره خوار راه انداخته اند اما کشور 
ما از خطرات بسیاری عبور کرده 
است. محسن منصوری گفت: 
اعتبارات بسیاری برای گروه هایی 
که علیه ایران کار می کنند صرف 
شده است و مسئولان سیاسی 
کشورها در حال اظهار نظر علیه 
ایران هستند. وی خاطر نشان 
کرد: ممکن است تک حرکت هایی 
رخ دهد اما آرامش نسبی وجود 
اغتشاشات  دشمنان  و  دارد 
مجازی را در بی بی سی و سایر 
راه  جیره خوار  شبکه های 
انداخته اند اما کشور ما از خطرات 

بسیاری عبور کرده است. 

 آرمان ملی: سخنگوی شورای نگهبان 
اظهار داشت:  در این مدت 12 طرح و لایحه و 
10 اساسنامه بررسی شد. هادی طحان نظیف با 
اشاره به طرح ها و لوایح بررسی شده در شورای 
نگهبان گفت: طرح امکان رای گیری الکترونیکی 
نمایندگان مجلس در شورای نگهبان تصویب و 
به قانون تبدیل شد.  وی افزود: مجلس ابهامات 
شورای نگهبان در خصوص »طرح الزام به ثبت 
معاملات غیر منقول« را رفع نکرده و بر مصوبه 
قبل و ارسال به مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اصرار دارد. در هر حال قبل از ارسال به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام باید ابهامات آن را 
رفع کند. سخنگوی شورای نگهبان درباره 
طرح شفافیت بیان کرد: اکثر ایرادات طرح 
شفافیت برطرف شد و هفته گذشته جلسه 
کمیسیون برگزار شد و اگر کار در کمیسیون 
تخصصی تمام شده باشد باید در نوبت صحن 
قرار گیرد و به شورا ارسال شود.  نسبت به 
ایرادات هیات نظارت راجع به محتوای این طرح 
را باید از مجلس بپرسید که آیا ایرادات هیات 
نظارت برطرف شده یا خیر. طحان نظیف درباره 
اصلاح قانون حجاب اظهار کرد:  اگر منظور 
مصوبه رسمی است، خیر چیزی ارسال نشده 
و اگر چیزی در مجلس یا شورای عالی انقلاب 
فرهنگی در حال بررسی باشد بنده اطلاع ندارم 

و باید از نمایندگان یا اعضای شورای انقلاب 
فرهنگی بپرسید. وی درباره حوادث اخیر اذعان 
کرد: مواضع شورای نگهبان درباره حوادث اخیر 
در بیانیه ای که منتشر شد آمده است. بیانات 
رهبر انقلاب در این خصوص بسیار راهگشا 
بود و اتفاقات اخیر فراتر از اعتراض قانونی بود. 
قانون اساسی اعتراض قانونی را به رسمیت 
می شناسد اما اتفاقات اخیر اغتشاش بود که با 
پشتیبانی دشمن انجام شد که البته ناکام ماند. 
طحان نظیف درباره رویکرد شورای نگهبان 
پیرو اصلاح ساختار گشت امنیت اخلاقی گفت: 
اختیار قانونی مجلس این است که چیزی را 
اصلاح و تغییراتی در آن اعمال کند؛ لذا در 
صورت بررسی این موضوع در مجلس و ارجاع 
آن به شورای نگهبان، مساله در این شورا مورد 
بررسی قرار خواهد گرفت. وی در ادامه درباره 
اصلاح اصل 2۷ قانون اساسی و با اشاره به رفع 
نواقص این اصل ابراز داشت: قانون اساسی 
مهم ترین سند حقوقی کشور است و اصول 
قانون اساسی نیاز به تایید شورای نگهبان 
ندارد؛ لذا تاکنون شورای نگهبان نسبت به 
اصل 2۷ تفسیری نداشته است. سخنگوی 
شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه آیا اصل ۵0 قانون اساسی نیاز به تفسیر 
شورای نگهبان دارد و این اصل چرا مغفول 

مانده است؟ مطرح کرد: معمولا نیاز به تفسیر 
در خلال اجرا رخ می دهد. اگر اصول قانون 
اساسی نیازمند تفسیر باشند و درخواستی 
مطرح شود شورا آن را بررسی می کند. البته 
موضوع حفاظت از محیط زیست موضوع مهمی 
است اما به نظر می رسد که در این حوزه باید به 
موضوعات اجرایی توجه کرد، با این حال اگر 
مقرره و بخشنامه ای خلاف موضوعات وجود 
داشته باشد می توان از طریق مراجع آن را ابطال 
کرد. طحان نظیف در این خصوص که با توجه به 
شرایطی که ایجاد شده آیا لازم نیست شورای 
نگهبان در صدد انتخاب مدیرانی باشد که توان 
مدیریت داشته باشند، گفت: در انتخابات 
مردم تصمیم می گیرند و باید به نظر مردم 
احترام بگذاریم و شورای نگهبان هم طبق قانون 
عمل می کند. افرادی که بر سر کار می آیند از 
دل جریان های سیاسی بیرون آمده اند و لازم 
است جریان های سیاسی مسئولیت خود را در 
این رابطه بپذیرند. سخنگوی شورای نگهبان 
درباره آخرین وضعیت طرح اصلاح قانون 
انتخابات، اظهار داشت: گویا طرحی در مجلس 
در این باره در حال بررسی است و در کمیسیون 
شوراها پیشرفت هایی داشته است. ما هم منتظر 
هستیم. ما علاقه مندیم که سال آینده انتخابات 

با قانون جدید برگزار شود. 

 سخنگوی شورای نگهبان:

 طرح امکان رای گیری الکترونیکی نمایندگان مجلس تایید شد 
  علاقه مندیم سال آینده انتخابات با قانون جدید برگزار شود

 آرمان ملی: این روزها نگاه ها به سمت وزیر 
ارتباطات است چرا که قطع اینترنت و عدم 
دسترسی به شبکه های اجتماعی که بعضا درآمد 
برخی خانواده ها از آن طریق تامین می شد، سبب 
گلایه هایی شده است. 13 مهر بود که زارع پور در 
پاسخ به اینکه محدودیت های اینترنت چه زمانی 
رفع می شود؟ گفت: تصمیم گیری درباره این 
موضوع با بنده نیست از وزیر کشور به عنوان رئیس 
شاک )شورای امنیت کشور( باید سوال کنید. وی 
در پاسخ به این پرسش که آیا وزارت ارتباطات 
موضوع رفع محدودیت های اینترنت به عنوان 
متولی این حوزه را پیگیری می کند، افزود: بله؛ ما 
دنبال می کنیم و در کنار آن ظرفیت های داخلی 
را تقویت می کنیم تا در دوره محدودیت کار مردم 
معطل نماند. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 
پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه اکنون قرار 
است به جای اینستاگرام چه پلتفرمی استفاده 
شود، ادامه داد: ظرفیت های داخلی موجود است. 
 تعامل با وزارت اقتصاد برای جبران 

خسارت 
روز گذشته هم وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه 
برنامه ای برای فیلترینگ اینستاگرام نداشتیم و 
نداریم، گفت: برای جبران خسارت به کسب و 
کارها تعاملاتی با وزارت اقتصاد داریم. زارع پور از 

تهیه و تدوین بسته حمایتی برای کسب و کارهایی 
که به پلتفرم های داخلی مهاجرت کنند، خبر داد 
و گفت: برنامه ای برای فیلترینگ اینستاگرام 
نداشتیم و نداریم. وی در خصوص جبران خسارت 
وارد شده به کسب و کارها، اظهار کرد: تعامل 
خوبی با وزارت امور اقتصادی و دارایی در این 
خصوص ایجاد شده است و در این راستا ما یک 
برنامه برای کسب و کارهایی که به پلتفرم های 
داخلی مهاجرت کنند، در نظر گرفته ایم و با 
کمک وزارت اقتصاد یک بسته حمایتی مانند 
معافیت مالیاتی و اعطای تسهیلات، برای آنها 
پیش بینی شده است. وزیر ارتباطات همچنین 
در خصوص فیلترینگ اینستاگرام، اعلام کرد: 
چنین برنامه ای نداشتیم و نداریم. در شرایط 
عادی فیلترینگ نداشتیم، ولی با توجه به اینکه 
به قواعد پایبند نبودند، در سیاست ها تجدید نظر 
شده است. زارع پور در خصوص تحریم وی گفت: 
شخصا از این امر خوشحال هستم و اقداماتی که 
آمریکا در طی ۴3 سال گذشته با ایران انجام 
داده، راه به جایی نبرده و این اقدامات قطعا راه به 
جایی نخواهد برد. وی ادامه داد: این امر برای من 
عجیب بود که بهانه ای که برای آن اعلام کردند، از 
سوی کسانی هست که خودشان با ادعای امنیت 
ملی حتی اکانت رئیس جمهور خود را مسدود 

می کنند و مدعی شده اند که حقوق بشر را رعایت 
می کنند. وزیر ارتباطات با تاکید بر اینکه این گفته 
به معنای توقف پروژه های ساخت ماهواره ها در 
دانشگاه ها نیست، افزود: ما از ساخت ماهواره و 
هر گونه فعالیت فضایی حمایت می کنیم، ولی 
به این صورت نباید باشد که 10 دانشگاه بر روی 
ساخت ماهواره سنجشی متمرکز شوند و از ساخت 
ماهواره مخابراتی غافل شوند. به همین دلیل است 
که برنامه کاملی برای 10 سال آینده با کمک 
بخش های گوناگون کشور تهیه شده است که به 

زودی مصوب خواهد شد. 
  نامه رئیس ستاد ۱3 آبان

رئیس ستاد برگزاری 13 آبان گفت: امسال 
باید تلاش کنیم 13 آبان 1۴01 ماندگارترین 13 
آبانی باشد که در سال های اخیر برگزار شده است 
و با رویکرد انقلابی به این مساله نگاه کنیم. وحید 
جلال زاده اظهار کرد: برخی می خواهند بگویند 
اگر تسخیر لانه جاسوسی اتفاق نمی افتاد، آمریکا 
با ما دشمنی نداشت در حالی که این طور نیست. 
این دشمنی آمریکا به قبل از انقلاب برمی گردد. 
بنده به زودی نامه ای را به همتایان خود در اروپا 
می فرستم مبنی بر اینکه شما شبکه های معاند 
علیه ایران در فضای مجازی را قطع کنید تا 

اینترنت در ایران وصل شود. 

 وزیر ارتباطات: 

برنامه ای برای فیلترینگ اینستاگرام نداشتیم و نداریم
   شرط رئیس ستاد ۱3 آبان برای اروپایی ها!  


